
VERBI (mitä tehdä?) 
Verbi muuttuu / verbillä on perusmuoto ja persoonamuoto 
 
Persoona: minä, sinä, hän, me, te, he 

(puhumme ihmisestä) 
se, ne 
(puhumme esineistä, tavaroista, eläimistä) 

 
Verbityyppi 1 (perusmuodon lopussa on kaksi vokaalia / -a,-ä) 
asua, puhua, katsoa, kysyä, etsiä, ajaa 
 
 
Positiivinen = myönteinen muoto 
 
Esimerkki 1: asua → asu / a → asu- 
minä asun   me asumme 
sinä asut   te asutte 
hän/se asuu   he/ne asuvat 
 
Esimerkki 2: katsoa → katso / a → katso- 
minä katson   me katsomme 
sinä katsot   te katsotte 
hän/se katsoo   he/ne katsovat 
 



Esimerkki 3: etsiä → etsi / ä → etsi- 
minä etsin   me etsimme 
sinä etsit   te etsitte 
hän/se etsii   he/ne etsivät 
 
 
 
Jos sanassa on vokaali a / o / u + e / i → he … vat 
 he katsovat, he puhuvat, he asuvat 
 he laskevat 
Jos sanassa on vokaali ä / ö / y + e / i → he … vät 
 he kysyvät, he säästävät 
 he käskevät 
Jos sanassa on vokaalit e / i → he …vät 
 he etsivät, he itkevät 
 
 
 
Negatiivinen = kielteinen muoto 
 
minä en …   me emme … 
sinä et …   te ette … 
hän/se ei …   he/ne eivät … 
 



Esimerkki 1: asua → asu / a → asu- 
minä en asu   me emme asu 
sinä et asu   te ette asu 
hän/se ei asu   he/ne eivät asu 
 
Esimerkki 2: kysyä → kysy / ä → kysy- 
minä en kysy   me emme kysy 
sinä et kysy   te ette kysy 
hän/se ei kysy   he/ne eivät kysy 
 
 
 
Kysymysmuoto (verbin persoonamuoto + ko / kö) 
 
Sinä asut Kuopiossa. → Asutko sinä Kuopiossa? 
Hän puhuu suomea. → Puhuuko hän suomea? 
Me kysymme paljon. → Kysymmekö me paljon? 
He etsivät asuntoa. → Etsivätkö he asuntoa? 
Minä soitan sinulle. → Soitanko minä sinulle? 
Te ajatte autolla. → Ajatteko te autolla? 
 


